

Circular No. (12) 2019

Date: 30 September 2019

To ALL healthcare facilities and ALL health
care professionals

**Sub: Regarding implementation of
experimental medical interventions on
patients**

Pursuant to article (2) of the code of professional conduct of the Kingdom of Bahrain which required the provision of approved medical treatments to patients, The National Health Regulatory Authority warns all healthcare facilities and healthcare professionals within the kingdom from providing experimental unapproved medical interventions.

All trial treatments have to be submitted as clinical trials, according to Supreme Council of Health regulations.

Practicing unauthorized medical procedures exposes professionals to medical and disciplinary accountability.

Your Cooperation is highly appreciated in improving health services in the Kingdom

تعميم رقم (12) لسنة 2019

التاريخ: 30 سبتمبر 2019م

إلى جميع المؤسسات الصحية وممارسي المهن
الصحية

**الموضوع: بشأن تطبيق مداخلات طبية غير معتمدة
على المرضى**

تطبيقاً لإحكام المادة (2) من ميثاق آداب وأخلاقيات المهن الصحية في مملكة البحرين، والتي تنص على وجوب تقديم علاج مثبت علمياً للمرضى، تُنبه الهيئة الوطنية لتنظيم المهن والخدمات الصحية جميع المؤسسات الصحية، وممارسي المهن الصحية في المملكة من تقديم مداخلات علاجية تجريبية وغير مثبتة للمرضى.

علماً بأن جميع العلاجات التجريبية يجب أن تُقدم على شكل أبحاث سريرية بحسب اللوائح المعتمدة من قبل المجلس الأعلى للصحة.

إن مزاولة إجراءات طبية غير معتمدة يعرض المهنيين إلى المساءلة الطبية والتأديبية.

هذا ما لزم توضيحه، ولكم جزيل الشكر والتقدير على تعاونكم الدائم في الارتقاء بالخدمات الصحية بالمملكة

الدكتورة مريم عذبي الجلاهمة
الرئيس التنفيذي